
 

Vasemmistoliiton valtuustonryhmän puheenvuoro 

Arvoisa valtuuston puheenjohtaja, valtuutetut, viranhaltijat ja kuulijat! 

 

Olemme tänään vuoden merkittävimmästä kokouksessa, päättämässä kunnallis- ja 
kiinteistöverot % vuodelle 2024.  

Kaupungin väkiluku on vuoden 2023 aikana vähentynyt 204 henkilöllä, kuolleisuus 
on ollut suurempi kuin syntyvyys eli – 69. 

Taloudesta kuitenkin voidaan todeta, että lainat on tänä vähentyneet 4,46 M€. 
Yhteisöverotulotkin kasvavat noin 5 M€ ja verot yhteensä 6 M€ ennakoitua 
enemmän. 

SoTe siirtyessä hyvinvointialueelle, leikkasi se tulopohjaa, kun merkittävä osa 
verotuloista ja valtionosuuksista menee hyvinvointialueelle. 

Kuntiin jäi sivistystoimi, infra, kehittäminen ja elinvoima, vuoden 2025 alusta myös 
TE2024 siirtyy kunnille sekä ennalta ehkäisevä terveyden edistäminen 

Olemme murroksen keskellä! 

Saimme kuulla positiivisia singaleja SSAB:lta tulevasta investoinneista ja muitakin 
hankkeita on Raaheen tulossa. Työpaikkojen monipuolistaminen ja muuttoliikkeen 
kääntäminen positiiviseksi pitäisi olla meidän kaikkien yhteinen tahto.  

Viranhaltijat, luottamushenkilöt ja elinkeinoelämä tekevät työtä Raahen elinvoiman 
ja pitovoiman vahvistamiseksi. Vasemmistoliiton ryhmälle on tärkeää, että 
palvelurakenteet ovat kunnossa mm. kouluverkko, varhaiskasvatus ja päivähoidon 
saaminen, harrastusmahdollisuudet. 

Verojen korottaminen ei ole itsestään selvyys, varsinkaan tänä päivänä, kun 
tiedämme, että ensi vuonna tulossa monelle kiristyksiä, eläminen on tullut 
kalliimmaksi. 

Vasemmiston liiton valtuustoryhmä hyväksyy kaupunginhallituksen esityksen 
kunnallisvero%:n 8,80 %, korotus 0,19 %:n ja kiinteistövero%:t, mikä on muuten 
entisellä tasolla, paitsi yleinen kiinteistöveroprosentti nousee maapohja 1,30 %:n 
nousee 0,1 %. 

Haluamme kiittää viranhaltijoita valmistelusta. 

psta Tarja Ollanketo


